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REFERAT 

Strategisk og Økonomisk Forum - 

Lægemiddelkomitéen 

 
Torsdag d. 16. juni kl. 14.00 – 16.00 

Mødelokale 6, Regionshuset 

Niels Bohrs Vej 30, 9220 Aalborg Ø 

Patientforløb og 

Økonomi 
Lægemiddelkomitéen 

 
 
 

Mødedeltagere 

• Carl-Otto Gøtzsche, Klinikchef, Klinik Anæstesi, Børn, Kredsløb og Kvinde, AaUH (Formand) 

• Birgitte Klindt Poulsen, Ledende Overlæge, Klinisk Farmakologisk Enhed, AaUH (Næstformand) 

• Gitte Søndergaard Nielsen, Sygehusapoteker, Sygehusapoteket 

• Jane Svensson, Koordinerende Læge, Lægemiddelenheden, Nord-KAP 

• Kirsten Høj, Læge, Klinisk Farmakologisk Enhed, AaUH (gæst) 

• Lecia Møller Nielsen, Afdelingsleder, Lægemiddelinformation, Sygehusapoteket 

• Rune Vinther Herslund, Økonomichef, Økonomi, Patientforløb og Økonomi 

• Søren Pihlkjær Hjortshøj, Lægefaglig Direktør, Regionshospital Nordjylland 

• Torben Østergaard, Ledende Overlæge, Endokrinologisk afdeling, AaUH (gæst) 

• Tina Gram Larsen, Lægefaglig Direktør, Psykiatrien 

 
Afbud: 

• Martin Rostgaard-Knudsen, Lægefaglig direktør, Den Præhospitale Virksomhed 

• Michael Braüner Schmidt, Lægefaglig Direktør, AaUH 

 

 
Referat 

1. Velkomst og præsentation 

Velkomst ved formandskabet 

 

Referat 

Formanden bød velkommen efterfulgt af præsentationsrunde. 

På mødet deltog Jane Svensson for første gang. Hun har overtaget posten i SØF fra tidligere koordine- 

rende læge Thomas Gregersen. 

 
Søren Hjortshøj deltog på Teams, og der var afbud fra Martin Rostgaard-Knudsen og Michael Braüner 

Schmidt. 
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2. Actilyse 

v. Birgitte Klindt Poulsen 
 

Sagsfremstilling 
 

Birgitte Klindt Poulsen vil orientere om forventet mangel på Actilyse og mulige indsatser i relation hertil. 

Indstilling 

Det indstilles, 
 

- at SØF tager orienteringen til efterretning og drøfter indsatserne. 

Referat 

Birgitte Klindt Poulsen og Maria Christiansen orienterede om sagen. Indstillingen blev fulgt. 
 

SØF blev orienteret om en forventet mangel på Actilyse i 2022 og 2023. Forbruget skal nedbringes med 

15 %. Manglen er global og årsagen er manglende produktionskapacitet hos producenten. 

2/3 af alt forbrug ligger i neurologien. 
 

Der arbejdes på Sygehusapoteket og nationalt på at skaffe alternativer til Actilyse, f.eks. Urokinase og 

Metalyse – nefrologerne har succesfuldt skiftet til Urokinase. Derudover ses der på muligheder for at 

reducere forbruget, hvor muligt. Indsatserne er organiseret under National Task Force (NTF) under 

FILO og i Tværregionalt Forum for Koordination af Medicin (TFKM). I NTF deltager sagsbehandlere fra 

sygehusapotekerne og i TFKM deltager formandskabet for lægemiddelkomiteen. NTF har blandt andet 

kontakt til de faglige selskaber. 

Der er løbende møder mellem relevante ledende overlæger, SRN og KFE for at følge op på situationen 

og forbruget i RN. Der er desuden udarbejdet et monitoreringsværktøj, som udsendes med jævne mel- 

lemrum. 

Der planlægges orientering til Anne Bukh. Administrationen følger op. 

 

 
3. Medicinudgifter: Forbrug og prognose 

v. Birgitte Klindt Poulsen 

 

Sagsfremstilling 
 

SØF præsenteres for et oplæg vedr. medicinforbrug hidtil i år og prognosen for 2022. Ligeledes præ- 

senteres SØF for forventningerne til 2023. Oplægget vedrører forbrug i både primær- og sekundærsek- 

toren. 

Indstilling 

Det indstilles, 

- at SØF tager orienteringen til efterretning og drøfter forventningerne til 2022 og 2023. 

Referat 

Birgitte Klindt Poulsen præsenterede SØF for et oplæg vedr. forventningerne til forbruget i 2022 og 

2023 i begge sektorer. 

Indstillingen blev fulgt. 
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4. Udgifter til diabetesmedicin 

v. Kisten Høj 

 

Sagsfremstilling 

Diabetes er et af de dyreste områder på budgettet for tilskudsmedicin, og udgifterne er stigende. SØF 

præsenteres for et oplæg om forbrugsudviklingen på området. 

 
Indstilling 

Det indstilles, 

- at SØF drøfter oplægget 

- at SØF drøfter mulighederne for at iværksætte indsatser på diabetesområdet i begge sektorer. 

Referat 

Indstillingerne blev fulgt. 
 

Kirsten Høj præsenterede SØF for et oplæg vedr. udviklingen i udgifterne til diabetesbehandling og her- 

under med et særligt fokus på de stigende udgifter til GLP-1-RA. SØF drøftede efterfølgende oplægget. 

Mulighederne for at iværksætte indsatser på området, der kan understøtte efterlevelse af Medicinrådets 

anbefalinger, blev drøftet. Herunder nyhedsbrev og informationspakker til AP via Lægemiddelenheden 

samt muligheden for nyt projekt via Nye Veje. 

 

 
5. (LUKKET PUNKT) 

 

 
6. Ændring i PRI-dokument vedr. udlevering af vederlagsfri medicin 

v. Gitte Søndergaard Nielsen 

 

Sagsfremstilling 

Med implementering af medicinboks i Aalborg juni 2022 og i Hjørring 3. kvartal 2022, er der medicin- 

bokse på alle somatiske hospitalsmatrikler, fraset i Brønderslev, ultimo 2022. 

 
I efteråret 2021 blev en ændring arbejdsgange drøftet i KCL i relation til, hvordan man kan øge medicin- 

boksbrugen i RN. 

For at understøtte omlægning til Medicinbokse foreslås en ændring af PRI-dokumentet vedr. udlevering 

af vederlagsfri medicin, således udlevering af medicin via medicinbokse prioriteres forud for udlevering 

fra ambulatorie/afdeling og hjemmelevering. (Retningslinje for udlevering af vederlagsfri medicin i Re- 

gion Nordjylland (rn.dk) 

 

Til orientering er ”Vælg klogt-kampagnen” på vej med en anbefaling, hvor anbefalingen i udkastet lyder: 

”Undgå, at patienter i medicinbehandling skal møde fysisk op for at hente vederlagsfri medicin på be- 

handlende enhed, når både patient og behandler ikke ser et behov.” 

 
Indstilling 

Det indstilles, 

- at SØF godkender ændring af ”Retningslinje for udlevering af vederlagsfri medicin i Region Nordjyl- 

land”, således udlevering af vederlagsfri medicin via medicinbokse prioriteres forud for udlevering 

fra ambulatorie/afdeling og på bopæl fra SRN. 

https://pri.rn.dk/Sider/30242.aspx
https://pri.rn.dk/Sider/30242.aspx
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Referat 

Indstillingen blev fulgt. 

 

Det blev drøftet, om kapaciteten i boksene er stor nok. Kapaciteten vurderes tilstrækkelig og bør ikke 

være en barriere for at ændre PRI-dokument. SØF godkendte ændring af PRI-dokument iht. sagsfrem- 

stilling og indstilling. 

 
Det blev besluttet at en ny version af PRI-dokumentet forelægges SØF på mødet 5. oktober med en 

indstilling om at godkende denne. Birgitte og Cecilie følger op. 

 
7. Udpegning af ny formand for Lægemiddelkomiteen 

v. Cecilie Darwin Kristiansen 

 

Sagsfremstilling 

Carl-Otto Gøtzsche (COG) går på pension d. 17. juni 2022. Følgelig er der behov for at udpege en ny 

formand for den regionale Lægemiddelkomité (LMK). 

 
COG har siddet som RN-repræsentant i Medicinrådet og, qua sit formandskab i LMK, været medlem af 

Tværregionalt Forum for Koordination af Medicin. 

 
Region Nordjylland har besluttet at Lægefaglig Direktør Michael Bräuner Schmidt (MBS) overtager hver- 

vet i Medicinrådet, og det indstilles til SØF-LMK at MBS desuden udpeges til ny formand for den regio- 

nale Lægemiddelkomité. Med formandsposten følger hvervet som medlem i Tværregionalt Forum for 

Koordination af Medicin. 

 
Indstilling 

Det indstilles, 

- at SØF godkender udpegning af Michael Braüner Schmidt som ny formand for den regionale Læ- 

gemiddelkomité. 

 
Referat 

 

Indstillingen blev fulgt. 

 
 

8. Evt. 

Referat 

Tryghedskassen 

- Birgitte Klindt orienterede om, at Dansk selskab for palliativ medicin anbefaler at man afskaffer 

Tryghedskassen og selskabet har i den forbindelse udsendt et statusnotat. STPS har tidligere på 

ugen orienteret regionerne om notatet. RM påtænker at drøfte sagen i deres regionale LMK, med 

henblik på at beslutte, hvorvidt den regionale LMK støtter op om selskabets anbefaling. 

Det blev besluttet at Jane Svensson undersøger omfanget af brugen af Tryghedskassen i RN. 

Influenzavaccination af ansatte 

- Sygehusapoteket orienterede om årets influenzavaccination af ansatte. SRN bestiller det antal do- 

ser, der blev brugt sidste år. Det forventes, at vaccination af ansatte forløber som vanligt. 
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Forbrug af utensilier og devices 

 

- Det blev drøftet, at der er uklart, hvorledes der følges op på forbruget af devices/utensilier, der er 

nødvendige ifm. administration af medicin. Herunder også hvorledes restordrer håndteres. Det blev 

besluttet, at man på et senere møde i LMK skal dagsordenssætte et punkt vedr. dette. 

 

 
Mødekalender 2022: 

 

- 5. oktober 2022 kl. 13.30-15.30 
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